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PROTOKÓŁ NR XII/2019 
 

z XII sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 27 czerwca 2019 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gdańsku 

ul. Wały Jagiellońskie 1 

 

 
 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 31 radnych, 
Nieobecni radni – Bejm Łukasz, 
                             Lodzińska Emilia, 
                             Skarbek Mateusz.  
 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Otworzyła obrady XII sesji Rady Miasta Gdańska. Powitała wicemarszałka 

Senatu Bogdana Borusewicza, poseł Małgorzatę Chmiel, prezydent 

Aleksandrę Dulkiewicz, wiceprezydentów, radnych, mieszkańców, którzy 

dziś będą mogli po raz pierwszy zabrać głos w debacie nad raportem nad 

Stanem Miasta oraz wszystkich internautów.  

Poinformowała o wpływie projektów uchwał.  

Wpłynął wniosek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Regulaminu Rady Miasta Gdańska (druk 251);    

Wpłynął wniosek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania Zespołu do spraw 
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zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych na 

kadencję 2020-2023 (druk 252); 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

dyrektora Szkoły Podstawowej nr 83 w Gdańsku (druk 243); 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w 

przedmiocie zawiadomienia o możliwości popełnienia przestępstwa 

poprzez narażenie Miasta Gdańska na szkodę  w wielkich rozmiarach 

(druk 244); 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Prezydenta Miasta Gdańska (druk 245);                           

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w 

przedmiocie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu osoby pełniącej funkcję 

Prezydenta Miasta Gdańska (druk 246); 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku 

dotyczącego usunięcia pomnika  ks. Henryka Jankowskiego (druk 247); 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o 

przywrócenie do pracy (druk 248); 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku 

dotyczącego organizacji ruchu na ul. Jasieńskiej w Gdańsku (druk 249); 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Prezydenta Miasta Gdańska (druk 250);   

Wpłynął wniosek Komisji Zagospodarowania Przestrzennego                                            

o włączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zaliczenia 

ulic: Olimpijskiej, Wacława Kłoczkowskiego, Alfonsa Flisykowskiego, 

Granitowej, Perłowej, Kadmowej, Józefa Unruga, Człuchowskiej, 

Stanisława Dąbka, Morenowe Wzgórze, Królewskie Wzgórze, Jana 

Karskiego i Księdza Józefa Tischnera do kategorii dróg gminnych                            

(druk 253);   
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Wpłynęły autopoprawki: 

 

- (druk 237) – pkt 10, ppkt 1  

- (druk 238) – pkt 10, ppkt 2  
 

Przeprowadziła głosowania o włączenie: 

 

(druk 251)  

za    -      29   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Druk będzie w pkt 10 ppkt 28. 

 

(druk 252) 

za    -      30   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Druk będzie w pkt 10 ppkt 29. 

(druk 243) 

 

za    -      28   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 



4 
 

Druk będzie w pkt 10 ppkt 30. 

 

(druk 244) 

za    -      29   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Druk będzie w pkt 10 ppkt 31. 

 

(druk 245) 

za    -      28   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Druk będzie w pkt 10 ppkt 32. 

 

(druk 246) 

za    -      30   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Druk będzie w pkt 10 ppkt 33. 

 

(druk 247) 
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za    -      30   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Druk będzie w pkt 10 ppkt 34. 

 

(druk 248) 

za    -      30   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Druk będzie w pkt 10 ppkt 35. 

 

(druk 249) 

za    -      29   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Druk będzie w pkt 10 ppkt 36. 

 

(druk 250) 

za    -      30   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Druk będzie w pkt 10 ppkt 37. 

 

(druk 253) 

za    -      30   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Druk będzie w pkt 10 ppkt 11A. 

 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe 

 otwarcie sesji. 
 

2. Komunikaty: 

- Przewodniczący Rady Miasta Gdańska, 

- Komisje Rady Miasta Gdańska, 

- Prezydent Miasta Gdańska  

 

3. Oświadczenia Klubów Radnych; 

4. Przedstawienie Raportu o stanie Miasta Gdańska za 2018 rok; 

5. Debata nad raportem o stanie Miasta Gdańska za rok 2018: 

- wystąpienia mieszkańców; 

- dyskusja 

6. Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Gdańska wotum zaufania (druk 212); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Borawski  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

 

7. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania Budżetu Miasta Gdańska za rok 

2018; 

- Wystąpienie Prezydent Miasta Gdańska Aleksandry Dulkiewicz; 

- Wystąpienie przedstawicieli Klubów Radnych; 

- Przedstawienie opinii komisji stałych Rady Miasta Gdańska; 
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8. Uchwała w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2018 rok (druk 209); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  

 

                                       K. Rewizyjna – pozytywna  

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej – ref. Teresa Blacharska – Skarbnik 

Miasta Gdańska  

- Uchwała Nr 1/2019 Komisji Rewizyjnej RMG z dnia 3 czerwca 2019 r. w sprawie rozpatrzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Gdańska                   

za 2018r.  – ref. Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RMG 

-  Głosowanie; 

 

9. Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Gdańska  

za 2018 rok (druk 214); 

 

                      Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RMG 

 

- Uchwała Nr 2/2019 Komisji Rewizyjnej RMG z dnia 3 czerwca 2019 r. w sprawie wniosku                     

o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Gdańska za 2018 rok – ref. Kazimierz Koralewski – 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RMG; 

 

- Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 

- Wystąpienie przedstawicieli Klubów Radnych; 

- Dyskusja; 

- Głosowanie; 

 

10. Uchwały: 

 

 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska  (druk 237 + autopoprawka); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jolanta Ostaszewska  – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  

 
2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2019 rok  

(druk 238 + autopoprawka); 
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jolanta Ostaszewska  – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej „Gdańskiego 
Centrum Usług Wspólnych poprzez połączenie Centrum Obsługi Placówek 
Oświatowych Nr 1 w Gdańsku i Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół                  
w Gdańsku oraz nadania jej statutu (druk 213); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jolanta Ostaszewska  – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze 
inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za 
inkaso (druk 239); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jolanta Ostaszewska  – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 

5) w sprawie przyjęcia "Programu profilaktyki zakażeń wirusami  brodawczaka 
ludzkiego (HPV) na terenie Gminy Miasta Gdańska na lata 2019 – 2021                               
(druk 242); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Izabela Chorzelska  – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 

6) w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gdańska w części (druk 230); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel- Turek  – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 

7) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Łostowice rejon ulicy Podleckiego w mieście Gdańsku (druk 227); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel- Turek  – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Nowy Port rejon ulicy Oliwskiej i dawnego dworca kolejowego 
Nowy Port w mieście Gdańsku (druk 220); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel- Turek  – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
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9) w sprawie przystąpienia do sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Nowy Port rejon ulicy Wyzwolenia 41 w mieście Gdańsku (druk 232); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel- Turek  – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 
 
 

10) w sprawie przystąpienia do sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Nowy Port rejon ulicy Wilków Morskich w mieście Gdańsku (druk 233); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel- Turek  – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 
11) w sprawie wyrażenia woli zawarcia z Gminą Miasta Sopotu porozumienia w sprawie 

współpracy w zakresie sporządzenia miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego rejonu hali widowiskowo-sportowej przy Placu Dwóch Miast                         
(druk 234); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel- Turek  – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 

11A)  w sprawie zaliczenia ulic: Olimpijskiej, Wacława Kłoczkowskiego, Alfonsa Flisykowskiego, 

Granitowej, Perłowej, Kadmowej, Józefa Unruga, Człuchowskiej, Stanisława Dąbka, Morenowe 

Wzgórze, Królewskie Wzgórze, Jana Karskiego i Księdza Józefa Tischnera do kategorii dróg 

gminnych (druk 253); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Emilia Lodzińska  – przewodnicząca K. Zagospod. Przestrzennego 

 

12) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo 
Budownictwa Społecznego "Motława" Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością                                          
z siedzibą w Gdańsku (druk 215); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

 

13) zmieniająca uchwałę Nr LIII/1544/18 Rady Miasta Gdańska  z dnia 24 maja 2018r. w 
sprawie określenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż poszczególnych 
rodzajów napojów alkoholowych, przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży 
jak i poza miejscem sprzedaży dla terenu miasta Gdańska                                                  
(druk 235); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Piotr Kryszewski – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
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14) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego 
parkowania na drogach publicznych na terenie Miasta Gdańska, ustalenia stawek opłat za 
postój pojazdów samochodowych w tej strefie oraz ustalenia sposobu pobierania opłat                   
(druk 236); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Tomasz Wawrzonek  – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni 

 
15) w sprawie nadania nowego Statutu miejskiej instytucji kultury pod nazwą Gdański Archipelag 

Kultury (druk 228); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Aleksandra Dulkiewicz  – Prezydent Miasta Gdańska 

Barbara Frydrych  – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  

 
16) w sprawie udzielenia w roku 2019 dotacji celowych na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku (druk 229); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Alan Aleksandrowicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Grzegorz Sulikowski  – Miejski Konserwator Zabytków  

 

17) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Gminie Kolbudy w 2019 roku pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej na budowę obiektu szkolnego w Kowalach (druk 221); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Alan Aleksandrowicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Marcin Dawidowski  – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  

 

18) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia zasad taryfowych, 
cen za przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości opłat 
dodatkowych i opłat manipulacyjnych (druk 181 + dwie autopoprawki); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Kacper Płażyński – Przewodniczący Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 

 

19) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen za przejazdy środkami 
gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i opłat manipulacyjnych 
(druk 240); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Sebastian Zomkowski  – p.o. Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego  

 

20) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody (druk 223); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Borawski  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska 

 
21) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody (druk 224); 



11 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Borawski  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska 

 
 
22) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody (druk 225); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Borawski  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska 
 

23) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody (druk 226); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Borawski  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska 

 
 

24) w sprawie wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego (druk 216); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Janina Liedtke - Jarema – Dyrektor Gdańskiego Centrum Świadczeń 
 

25) w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 
pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6 - letnie i dzieci młodsze zatrudnionych                     
w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska (druk 222); 

ZDJĘTY 

 

26) w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych 
wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę 
Miasta Gdańska w czasie przekraczającym wymiar zajęć podstawy programowej 
wychowania przedszkolnego (druk 231); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Janina Liedtke - Jarema – Dyrektor Gdańskiego Centrum Świadczeń 

 
 

27) w sprawie uchwalenia "Miejskiego programu zapobiegania przestępczości oraz porządku 
publicznego i bezpieczeństwa obywateli na lata 2019 - 2021" (druk 241); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Joanna Pińska – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 

 

28) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu Rady Miasta Gdańska 
(druk 251);    
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                       Bogdan Oleszek – przewodniczący K. Samorządu i Ładu Publ.  
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29)  w sprawie powołania Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników 
do sądów powszechnych na kadencję 2020-2023 (druk 252);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                       Bogdan Oleszek – przewodniczący K. Samorządu i Ładu Publ. 

30)  w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Szkoły Podstawowej nr 83 w Gdańsku 
(druk 243);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                       Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

31) w sprawie rozpatrzenia wniosku w przedmiocie zawiadomienia                                            
o możliwości popełnienia przestępstwa poprzez narażenie Miasta Gdańska na 
szkodę  w wielkich rozmiarach (druk 244);  

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                       Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

32) w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Gdańska (druk 245); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                       Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

33) w sprawie rozpatrzenia wniosku w przedmiocie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu osoby 
pełniącej funkcję Prezydenta Miasta Gdańska (druk 246); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                       Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

34) w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego usunięcia pomnika ks. Henryka 
Jankowskiego (druk 247); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                       Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 
35) w sprawie rozpatrzenia wniosku o przywrócenie do pracy (druk 248); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                       Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 
36) w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego organizacji ruchu na ul. Jasieńskiej                   

w Gdańsku (druk 249); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                       Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 
37) w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Gdańska (druk 250); 
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                       Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 
 

11. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Prezydenta Miasta.  

12. Wnioski, oświadczenia osobiste.  

13. Zakończenie obrad. 

 

PUNKT 2 
 

KOMUNIKATY 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Pogratulowała Annie Golędzinowskiej i Łukaszowi Bejmowi z okazji 

wstąpienia w związek małżeński.  

 

PUNKT 3 
 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 
 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR 

Wygłosił oświadczenie, stanowi ono załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Radny  KACPER PŁAŻYŃSKI 
Powiedział, że dzisiaj na tej sali padnie wiele pięknych słów, usłyszymy, 
że Gdańsk wspaniale się rozwija dzięki swoim władzom. Gdy będzie 
dyskusja na temat absolutorium dla pani prezydent, będą zapewniania, że 
nie ma lepszego miejsca do życia niż Gdańsk. Odczytał list gdańszczanki, 
której siostra stara się o mieszkanie socjalne a walczy obecnie z chorobą 
nowotworową i ma problemy z poruszaniem się. Prosi w liście                                        
o jakąkolwiek pomoc mieszkaniową dla siostry. Radny zapewnił, że zrobi 
wszystko, co będzie mógł, by pomóc. Spytał prezydent, dlaczego ta 
rodzina nie może dostać od miasta mieszkania a może je dostać 
zarabiający kilkanaście tysięcy złotych dyrektor Europejskiego Centrum 
Solidarności Basil Kerski. Dodał, że pani, która jest bohaterka listu, zmarła 
w ostatni poniedziałek. Spytał, dlaczego wciąż słyszy się o podobnych 
dramatach, jak ten, opisany w liście. Spytał też, dlaczego władze Gdańska 
nie chcą wyjaśnić nieprawidłowości w Gdańskich Nieruchomościach. 
Spytał tez, dlaczego nie przeprowadzono porządnej inwentaryzacji 
gdańskich pustostanów nadających się do zamieszkania. Dodał, że tych 
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lokali, które są wyremontowane, a stoją czasem rok lub dwa lata puste, 
jest w Gdański wiele. Powiedział, że gdańska rzeczywistość nie jest 
kolorowa, błyszcząca tylko z wierzchu, pod spodem jest wiele ludzkich 
dramatów, nierozwiązanych od lat problemów, starych i nowych 
zaniedbań.  
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA  
Powiedziała do radnego Płażyńskiego, że akurat tej osobie nie udało się 
pomóc ale są tysiące osób, którym udało się pomóc. Dodała, że dzisiejsza 
sesja jest najważniejszą sesją w roku i przełomową. Po raz pierwszy 
będzie dyskusja o stanie miasta z udziałem mieszkańców. Powiedziała, 
że podsumowując ostatni rok kadencji prezydenta Pawła Adamowicza, 
jemu tak naprawdę udzielą radni symbolicznie absolutorium. Jest to też 
bilans otwarcia dla pani prezydent Dulkiewicz. To moment, by 
podziękować mu za wszystkie inwestycje. Wspomniała, że na dzisiejszej 
sesji uchwalany będzie program przeciwko HPV. Wspomniała też                            
o zmianie studium – fragment plaży na Stogach. Powiedziała też, że dziś 
będą uchwalane plany dot. Nowego Portu.    
 
 

PUNKT 4 
 

PRZEDSTAWIENIE RAPORTU O STANIE MIASTA 
GDAŃSKA ZA 2018 ROK  

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  
Przedstawiła raport o stanie miasta za 2018 rok.  
 
Raport stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

PUNKT 5 
 

DEBATA NAD RAPORTEM O STANIE MIASTA GDAŃSKA 
ZA ROK 2018 

 
Wystąpienia mieszkańców:  
 
PIOTR CZAPLIŃSKI radny dzielnicy Przymorze Wielkie 
Powiedział, że to, z czym się dzisiaj spotykamy, to wielka zasługa 
prezydenta Pawła Adamowicza. Powiedział, że jako mieszkaniec 
Przymorza Wielkiego spotyka się z problemem komunikacji. Miał apel do 
radnych klubu PIS, żeby powiedzieli  w Warszawie, że mieszkańcy też 
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mają głos i jeśli próbuje się zmienić nazwę ulicy, prosi, by najpierw 
pochylić się nad tym,  w jaki sposób usprawnić komunikację, odkorkować 
ruch, jaki jest na Przymorzu. Dodał, że wiele innych miast zazdrości 
Gdańskowi, że Gdańsk to miasto otwarte, solidarne, miasto, w którym 
oddycha się pełną piersią.   
 
ANNA SZABUNIO 
Wspomniała o dramatach związanych z sytuacją socjalną i zdrowotną 
gdańskich rodzin, dziwi ją, że jest to temat osobistych wycieczek na tej 
sali. Dodała, że Gdańsk posiada odpowiednie służby, które służą pomocą 
w takich sytuacjach. A radni czy mieszkańcy mogą pomóc, kierując 
odpowiednie problemy do odpowiednich służb, które mogą im zaradzić                           
i czuwanie w przypadku radnych nad ich realizacją. Dodała, że problemy 
socjalne i zdrowotne były i będą. Odnosząc się do raportu o stanie miasta 
powiedziała, że stan miasta to również a może i przede wszystkim stan 
jego mieszkańców. Pogratulowała władzom miasta za wspomaganie 
programu prokreacji, za przyjęcie w dniu dzisiejszym programu szczepień 
ochronnych przeciwko wirusowi HPV. Zaapelowała o coś, co nie znalazło 
się w programie operacyjnym 2023, odniosła się do odmowy szczepień 
ochronnych wśród dzieci, ale i dorosłych. Powiedziała że Gdańsk nie jest 
przodownikiem nieszczepionych dzieci, ale województwo pomorskie tak. 
Poprosiła o rozważenie dołączenia do zadań związanych w programie 
operacyjnym związanych z ochrona i promowaniem zdrowia promowanie 
edukacji dotyczącej obowiązkowych szczepień na poziomie 
współfinansowanych przez miasto szkół rodzenia oraz egzekwowanie 
realizacji tych szczepień poprzez promowanie przy przyjęciu do 
publicznych placówek opieki żłobkowo – przedszkolnej dzieci 
szczepionych. W chwili obecnej zawiązała się inicjatywa pracowników 
ochrony zdrowia i świadomych mieszkańców, będą zbierane podpisy pod 
projektem wniosku  w tej sprawie do rady miasta.  
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  
Powiedział, że dokument przygotowany przez urzędników miejskich to 
blisko kilkaset stron, raport plus załączniki. Nie przedstawia on według 
niego pełnego obrazu tego, co się dzieje w Gdańsku. Jest to głównie 
statystyka, w załącznikach można zapoznać się z treścią projektów, 
modeli i uchwał. Odniósł się do 28 czerwca 2018 roku, kiedy przed radą 
miasta stanął koń trojański z tęczową apaszką. Był on symbolem 
przyjmowanego modelu na rzecz równego traktowania, przeciw któremu 
protestowało wielu gdańszczan, mieszkańców, rodziców, nauczycieli. 
Powiedział, że bardzo zaciekawiły go wydatki miasta Gdańska w 2018 
roku, to blisko 7 tys. różnych rekordów, które informują o wydatkach 
miejskich. Bardzo zaciekawiły go kwoty, wydawane na różnego rodzaju 
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promocje, dotacje, dla szczególnie dwóch podmiotów medialnych, ponad 
300 tys. zł dla spółki Agora na różnego rodzaju projekty, usługi 
promocyjne, z rzadka na usługi, które można uznać za prasowe. Blisko 
160 tys. zł na udział Gdańska w serialu Diagnoza i niemal milion zł za 
udział Gdańska w filmie Miłość jest wszystkim.  A mieszkańcy na co dzień 
muszą się mierzyć z źle funkcjonującą komunikacja miejską. Mierzą się 
też z dziurawymi drogami, nieoświetlonymi ulicami. Oprócz tego odbiór 
odpadów, jest to problem, dotykający gdańszczan w 2018 roku i dzisiaj. 
Odniósł się też do tematu lokali socjalnych i komunalnych. Wyraził 
nadzieję, że za rok omawiając raport o stanie miasta za 2019 rok, 
zdecydowanie mniej obszarów będzie można poddać krytyce.  
 
MAGDALENA CHMIELEWSKA  
Powiedziała, że jest członkiem stowarzyszenia Odpowiedzialny Gdańsk. 
Wspomniała, że obraz zaprezentowany w Raporcie o stanie miasta 
zaprezentowany jest jak obraz z Edenu. Niestety, według niej jest to 
fasada do mydlenia oczu mieszkańcom. Odniosła się do projektów 
zgłaszanych do budżetu obywatelskiego, większość projektów 
zgłaszanych przez mieszkańców dotyczy próśb o poprawienie najbardziej 
przyziemnych, podstawowych spraw bytowych, jak poprawa 
bezpieczeństwa w dzielnicy, naprawa chodników, oświetlenia, 
umieszczenia ławek, śmietników. Czyli mieszkańcy wskazują to, co jest 
podstawowym zadaniem obecnych włodarzy i urzędników, nie jest 
zapewnione. Tego typu projekty zostają najczęściej dofinansowane                      
z budżetu miasta. Powiedział, że jest to wstyd, bo zamiast uprzyjemniać 
sobie życie, co powinno być celem budżetu obywatelskiego, mieszkańcy 
żebrzą o godziwy byt. Odwołała się też do modelu na rzecz równego 
traktowania jako przykładu budowania bardziej przyjaznego                                     
i bezpiecznego Gdańska dla wszystkich. Powiedział, że uczestniczyła                               
w pracach nad modelem jako ekspert, dodała, że prace przy nim nie miały 
nic wspólnego z bezpieczeństwem, demokracją, poszanowaniem 
godności, zdania innych. Było lekceważenie i ignorowanie protestów 
setek mieszkańców i ekspertów, którzy chcieli wpłynąć na treści zawarte 
w modelu. W obecnym raporcie pomijany jest też fakt, że część osób 
zarządzających pracami modelu uczestniczyła w tzw. gdańskim marszu 
równości. Zażądała też natychmiastowego wycofania promowania                              
w szkołach programu zdrovvelove, zajęcia te nie maja nic wspólnego                      
z rzetelną wiedzą i prokreacją, a jedynie z reprodukcją, wspierają też 
ryzykowne działania seksualne. Poprosiła o zostawienie rodzicom 
wychowania dzieci.   
 
ADAM KRAWCZYK  
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Powiedział, odnosząc się do piramidy Maslova, że cały czas wraca do 
wartości, które wydobył z domu rodzinnego. Odniósł się do swoich korzeni 
rodzinnych. Podziękował co najmniej 50 osobom, które wyraziły zgodę na 
jego wystąpienie na sesji. Dodał, że jest członkiem Odpowiedzialnego 
Gdańska; działa społecznie. A sytuacja, którą zastał zmobilizowała go do 
brania udziału w życiu społecznym. Powiedział, że w raporcie najważniejsi 
są mieszkańcy, a nie cyfry czy tabelki. Wspomniał o ochronie środowiska, 
o przyjazności warunków życia dla młodych mieszkańców, na warunki 
mieszkaniowe, na zdrowie mieszkańców. Zaapelował do radnych                             
o podejmowanie odpowiedzianych decyzji na podstawie obecnego 
raportu o stanie miasta Gdańska, zabezpieczających nasze miasto                                          
i Rzeczpospolitą Polską.  
 
LESZEK DUBICKI 
Również powiedział, że jest członkiem Odpowiedzialnego Gdańska. Jest 
też członkiem panelu obywatelskiego, który odbył się w Gdańsku w 2017 
roku, a jego rekomendacje miały być wykonywane w roku 2018. 
Większość rekomendacji uzyskała poparcie do realizacji i miała zostać 
zrealizowana przez urzędników. Koszt tych konsultacji społecznych to 
ponad 120 tys. zł. Ponad 50 panelistów, eksperci, goście, urzędnicy 
wspierający, około 2000 roboczogodzin. Powiedział, że tak trzeba 
włączać mieszkańców w procesy decyzyjne. Dodał, że coś poszło nie tak, 
ponieważ rekomendacje zostały kompletnie zignorowane przez 
urzędników. Po roku od panelu miało być spotkanie z panelistami, jak 
urzędnicy zrealizowali wypracowane rekomendacje. Spotkanie się nie 
odbyło, spytał dlaczego. Odniósł się do Modelu na rzecz równego 
traktowania. Powiedział,  że mieszkańcy zostali kompletnie zignorowani 
przez prezydenta miasta i jego urzędników. Zaapelował, powiedział, że 
miasto to nie sa wskaźniki, wykresy, miasto to ludzie, którzy oczekują 
szacunku, także wtedy, gdy mają inne zdanie niż urzędnicy a ignorowanie 
tych, którzy mają inne poglądy, to jest wykluczanie i dyskryminacja.  
 
ALINA STRZAŁKOWSKA  
Odniosła się do załącznika nr 2 dot. raportu dot. programu wsparcia 
prokreacji oraz broszurze zdrovvelove. Zacytowała zapis mówiący o 
programie. Wspomniała o skutkach inicjacji seksualnej w okresie 
dojrzewania. Powiedziała, że program zdrovvelove w całości finansowany 
przez miasto może przyczynić się do zniszczenia zdrowia prokreacyjnego. 
Zażądała od władz Gdańsk ochrony dzieci przed demoralizacją za 
pomocą warsztatów zdrovvelove i wycofania się  z ich finansowania.  
 
ELŻBIETA RUTKOWSKA  
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Powiedziała, że Gdańsk jest miastem różnorodnym. Odniosła się do 
raportu, powiedziała, że jest dokumentem ważnym, obszernym, zawiera 
wiele istotnych danych, ale nie odpowiada wyzwaniom XXI wieku. A tymi 
wyzwaniami są według niej zmiany klimatyczne a troską należy objąć 
przyrodę. Zaapelowała o lepszą jakość życia.  
 
MAŁGORZATA CHMIEL Poseł na Sejm RP 
Wystąpienie stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Radny DAWID KRUPEJ  
Przytoczył pismo, jakie otrzymał dzisiaj od dyrektora Muzeum Gdańska 
Waldemara Ossowskiego, w którym straszy radnego sądem i wezwał go 
do usunięcia postu na Facebooku, w którym radny pyta, czy godzi się aby 
wartownia nr 1 była prawdopodobnie zarządzana przez kuchnie polową 
Joannę Mieńczykow.   
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Powiedziała, że ta wypowiedź nie ma związku z dyskusją nad raportem o 
stanie miasta.   
 
Radny DAWID KRUPEJ  
Powiedział, że radni opozycji są w Gdańsku dyskryminowani. Zaapelował 
o szacunek i większą wolę współpracy w stosunku do radnych opozycji.   
 
Radny JAN KANTHAK  
Powiedział, że wnikliwie zapoznał się z raportem. Odniósł się do rozdziału 
dot. turystyki, gdzie znalazł informację, że najchętniej wybieranymi 
obiektami, atrakcjami turystycznymi w Gdańsku w 2018 roku były 
historyczne centrum, molo w Brzeźnie i Westerplatte. Powiedział, że jest 
potrzeba odpowiedniego upamiętnienia tego miejsca, gdzie wybuchła                    
II wojna światowa.       
 
Radny ANDRZEJ SKIBA  
Powiedział, że raport można podsumować trzema słowami: propaganda, 
prowokacja, a w efekcie porażka.  
 
Radny KACPER PŁAŻYŃSKI  
Odniósł się do wypowiedzi poseł Chmiel dot. nie wspierania przez polski 
rząd programów mieszkaniowych w Gdańsku, powiedział, że oczywiście 
wspiera. Poprosił o nie wprowadzanie w błąd mieszkańców Gdańska.  
 
Poseł MAŁGORZATA CHMIEL  
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Odniosła się do wypowiedzi radnego Płażyńskiego, powiedziała, że rząd 
PiS skasował dobrze prosperujący od lat program Mieszkanie dla 
Młodych, który cieszył się powodzeniem wśród Polaków.    
 
Radny KACPER PŁAŻYŃSKI  
Podziękował przewodniczącej Owczarczak za sposób prowadzenia 
obrad.  
 
Radny KRYSTIAN KŁOS  
Podziękował za wystąpienia mieszkańców. Odniósł się do zajęć 
zdreovvelove.  
 
Radna KAMILA BŁASZCZYK 
Wskazała, że ponad 3 mln rocznie są wydawane na wsparcie klubów, 
organizacji sportowych, które zapewniają dzieciom rozwój fizyczny,                          
w różnych dyscyplinach.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK 
Przypomniał o wykonaniu kanalizy deszczowej w dzielnicy Osowa, 
odwodnieniu dzielnicy Kokoszki, budowie zbiornika retencyjnego 
Strzelniczka, zbiornik Jaśkowa Dolina. Przypomniał o przekazywanych 
wiadomościach dot. zagrożeń dla mieszkańców i poczynionych dużych 
nakładach finansowych przez miasto.  
 
Radny KAROL WAŻNY 
Powiedział, że jest zdzwiony ostrą polityka przestrzenną przez PiS. Dodał, 
że miasto Gdańsk jest liderem wśród miast wojewódzkich, jeśli chodzi                    
o pokrycie planami przestrzennymi, ok. 90% terenów zurbanizowanych na 
terenie miasta ma swoje plany miejscowe. Wspomniał o ustawie lex 
deweloper. Powiedział o kwestiach związanych z przeciwdziałaniem przez 
miasto powodziom.  
  
Radny ANDRZEJ STELMASIEWICZ 
Powiedział o temacie kultury i sztuki, że jest jej za mało w debacie                         
w przestrzeni publicznej. Wspomniał o nowo powstającej galerii-muzeum 
sztuki współczesnej Nomus. Dodał, że jest to powód do dumy, nie wstydu. 
A każde miasto z aspiracjami tworzy albo posiada muzeum sztuki 
współczesnej. Mówił o sztuce współczesnej i pieniądzach wydawanych 
przez miasto na sztukę. Odniósł się też do Gdańskiego Centrum 
Multimedialnego i krytyki pod jego adresem.     
  
Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI 
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Powiedział, że pod adresem raportu powinno paść wiele dobrych                               
i pozytywnych słów.  
 
Radny PIOTR DZIK 
Wypowiedział się, że jest to raport śp. Pawła Adamowicza.  
 
Radny PRZEMYSŁAW MALAK 
Wspomniał o budżecie obywatelskim, opóźnieniach w jego realizacji, 
przytoczył opóźnienie w jednym z projektów przy SP 1.  
 
Radny PIOTR GIERSZEWSKI Wiceprzewodniczący RMG 
Mówił o programie dot. wsparcia prokreacji mieszkańców, poprosił                              
o program naprotechnologii dla mieszkańców Gdańska.  

Radna BEATA DUNAJEWSKA 
Odpowiedziała, że program naprotechnologii jest już finansowany przez 
państwo, nie może być zatem finansowany przez miasto. Odniosła się do 
kwestii wydatków promocyjnych miasta.  
 
Radny ANDRZEJ KOWALCZYS 
Podziękował za wypowiedzi mieszkańców Gdańska w debacie. 
Wspomniał o stale ulepszanej, infrastrukturze sportowej przy gdańskich 
placówkach oświatowych.  
 
Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR 
Powiedział, że cieszy się, że raport powstał, na podstawie szczegółowych 
danych, głownie statystycznych. Odniósł się do kwestii interpelacji 
wspomnianej przez radnego Krupeja.  
 
Radna ANNA GOLĘDZINOWSKA  
Podziękowała mieszkańcom za udział w debacie, odniosła się do 
poruszanych przez nich kwestii.  
 
Radny JAN PERUCKI 
Odniósł się do kwestii odwodnieniowych zawartych w raporcie.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Odniósł się do raportu, powiedział, że jest on odzwierciedleniem 20 letnich 
rządów Pawła Adamowicz. Wspomniał o ustawie metropolitalnej, 
komunikacji w dzielnicy Orunia – Górna Gdańsk Południe, retencji.  
 
Radny PRZEMYSŁAW RYŚ 
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Jako kolejny radny, odniósł się do ochrony przeciwpowodziowej i środków 
wydawanych na ten cel przez miasto. Wspomniał też o programie 
repatriacji istniejącym w Gdańsku.  
 
Radna TERESA WASILEWSKA – Wiceprzewodnicząca RMG 
Zapytał radnego Płażyńskiego, ile pieniędzy z budżetu miasta wydano na 
reformę oświaty, szkodliwej, nieprzygotowanej, kosztownej.   
 
Radna BEATA JANKOWIAK  
Powiedziała o ilości turystów, którzy odwiedzili Gdańsk w roku 2018, było 
to ponad 3 mln osób. Mówiła też o współpracy miasta z mediami i sporcie 
w mieście, odbytych imprezach sportowych.  
 
Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA  
Odniosła się min. do porządkowania terenu na Westerplatte, zrzucania na 
barki samorządów coraz to nowych obciążeń, np. dostosowania 
szkolnictwa do reformy oświaty.  
 
Radna JOANNA CABAJ  
Odniosła się do wypowiedzi mieszkańców na sesji, powiedziała, że 
najwięcej ich uwag dotyczyło wdrażania Modelu Na Rzecz Równego 
Traktowania i programu edukacyjnego realizowanego w gdańskich 
szkołach. Wspomniała o obawach rodziców związanych ze zdrovvym 
love. Powiedziała, że spowodowały one duże protesty rodziców                                  
i mieszkańców Gdańska. Dodała, że wpłynęło do niej i do innych radnych 
wiele e-maili z pytaniami w tej sprawie.  
 
Radny KRYSTIAN KŁOS 
Odniósł się ponownie do kwestii przeciwpowodziowych. Powiedział, że to 
radni PiS głosowali w zeszłej kadencji przeciw przekazaniem 
dodatkowych środków na działania przeciwpowodziowe. Wspomniał 
również o kampanii Gdańsk bez plastiku.      
 
Radny  LECH KAŹMIERCZYK 
Odniósł się do pozytywnych zmian zachodzących w jego rodzinnej 
dzielnicy Orunia. Zaznaczył, że jest jeszcze wiele do zrobienia, ale 
dzielnica wypiękniała w ostatnich latach.  
 
Radny  MICHAŁ HAJDUK  
Powiedział o pozytywnych inwestycjach, takich, jak Nowa Jabłoniowa, 
remont Traktu Konnego, budżecie obywatelskich i projektach z tego 
budżetu: rewitalizacja Parku Steffensa na Aniołkach, ścieżka rekreacyjna 
wokół zbiornika Jabłoniowa, multipark Morena.  
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Radna KAMILA BŁASZCZYK  
Wspomniała o pomyśle połączenia Lotosu z Orlenem. Nawiązała również 
do powstania 35 dzielnicy Orunia Górna – Gdańsk Południe.  
 
Radny DAWID KRUPEJ 
Wspomniał o barierach architektonicznych znajdujących się na 
przystankach komunikacji miejskiej. Odniósł się również do kwestii 
dostępności do łazienki w mieszkaniach komunalnych, socjalnych i TBS 
w mieście. Powiedział, że jest to 347 (wg. jego wyliczeń) mieszkań bez 
dostępu do łazienki. Dodał też ile mieszkań jest bez dostępu do 
centralnego mieszkania, powiedział, że wg. jego wyliczeń jest to około 
1400 mieszkań. Poprosił o potwierdzenie tych danych przedstawicieli 
miasta.       
 
Radny ANDRZEJ SKIBA  
Wspomniał o wątku kontroli w Gdańskich Nieruchomościach.  
Wspomniał też o wypowiedziach innych radnych dot. raportu o stanie 
miasta, min. portalu gdansk.pl. Podziękował mieszkańcom, którzy 
reprezentowali dzisiaj obok siebie Odpowiedzialny Gdańsk, podziękował 
za głos.  
 
Radna TERESA WASILEWSKA Wiceprzewodnicząca RMG 
Spytał radnego Skibę, czy rozmawiał z europosłem Czarneckim ws. 
nazwania 2 lata temu gdańszczan Volksdeutschami, żeby wycofał te 
słowa.  
 
Radny ANDRZEJ SKIBA  
Odpowiedział, że nie miał okazji rozmawiać.   
 
Radny WALDEMAR JAROSZEWICZ  
Powiedział, że raport to przedstawienie ogólnego, rzetelnego stanu 
rzeczy, czyli powinien pokazywać precyzyjnie, jaki jest stan danej sprawy, 
danych zadań miasta. Powiedział o brakach w raporcie, a które powinny 
w nim być. Nie jest to miejsce na samozachwyt.  
 
Radny KAROL WAŻNY  
Odniósł się do wypowiedzi radnego Koralewskiego, który podał wiele 
przykładów inwestycji, które nie doszły do skutku, obarczając 
odpowiedzialnością władze miasta. Zwrócił uwagę, że jest kilka 
przykładów, że wcale nie miasto Gdańsk a instytucje rządowe przyczyniły 
się do tego, że te inwestycje nie powstały, np. ulica Kartuska, ulica 
Letniskowa, żłobki, termomodernizacja obiektów szkolnych, Droga 
Zielona.  
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Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  
Wspomniał o przepompowni na Ołowiance, kładce na Wyspę Spichrzów, 
Zakładzie Utylizacyjnym, stanie gdańskich dróg.  
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  
Odniosła się do wypowiedzi radnych. Wyraził szacunek i uznanie dla 
ośmiorga gdańszczan, którzy się zgłosili i zechcieli zabrać głos na temat 
miasta Gdańska, podziękowała im za to. Powiedziała, że ich głosy będą 
analizowane, po to, żeby wszystkim gdańszczanom i gdańszczankom żyło 
się w mieście lepiej. Odniosła się do wystąpienia radnego Krupeja, 
Peruckiego, Płażyńskiego, Plewy, Rabendy, Koralewskiego.     
 
PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
Podziękował za głosy w dyskusji nad raportem. Odniósł się do wypowiedzi 
radnych w dyskusji dot. gospodarki komunalnej, retencji, odpadów 
komunalnych.  
 
PIOTR BORAWSKI  Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Odniósł się do głosów w dyskusji nt. raportu o stanie miasta dot. 
komunikacji.  
 
PIOTR KOWALCZUK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Odniósł się do głosów w dyskusji dot. szczepień, modelu na rzecz 
równego traktowania, zdrovvego love, naprotechnologii, in vitro.  
 
TOMASZ FILIPOWICZ Dyrektor Wydziału Spraw Obywatelskich 
Powiedział o kwestii zgłaszania przez mieszkańców potrzeby dowozu do 
komisji wyborczych w czasie wyborów, jest to praktykowane przy każdych 
wyborach. Zgłoszenia były przyjmowane w Gdańskim Centrum Kontaktu 
tydzień przed wyborami.    
 
Lista mówców została wyczerpana. Radni wysłuchali stanowiska 
mieszkańców ws. raportu o stanie miasta za 2018 rok.  
 
 
 

PUNKT 6 
 

UCHWAŁA W SPRAWIE UDZIELENIA PREZYDENTOWI 
MIASTA GDAŃSKA WOTUM ZAUFANIA (druk 212); 

 
PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
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Przedstawił projekt zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Przedstawiła opinie komisji: KSiB, KPGiM, KZP, KE, KRiPS, KKiP, KSiT, 
KZR opinie pozytywne, KR nie wprowadziła pod obrady ale wysłuchała 
raportu o stanie miasta, nie opiniowała KSiŁP oraz KSWiP. 
 
Radny ANDRZEJ SKIBA   
Wytłumaczył, jak wyglądała sytuacja, że druk do komisji wpłynął, ale nie 
był on głosowany.  
 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. Druk poddano pod głosowanie. 
  
 

za    -      19 
      przeciw    -      12 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XII/210/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Gdańska wotum zaufania 
 

z dnia 27 czerwca 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu  

 

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ  Prezydent Miasta Gdańska  

Podziękowała za podjęcie uchwały.  

 

Klub radnych złożył wniosek o przerwę do 16:30. 

Przewodnicząca poddała wniosek pod głosowanie: 
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za    -      26 
      przeciw    -        4 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

przerwa 

 

po przerwie  

 PUNKT 7 
 

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania 
Budżetu Miasta Gdańska za rok 2018; 

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  

Przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Gdańska za rok 

2018.  

Przemówienie wraz z prezentacją stanowią załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR – Przewodniczący Klubu KO 

Podsumował wcześniejszą dyskusję nad raportem o stanie miasta. 

Wspomniał, że niektórzy z radnych PIS będą kandydować w jesiennych 

wyborach parlamentarnych. Dodał, że budżet za rok 2018 został 

wykonany właściwie i zagłosują za uchwałą w sprawie rozpatrzenia                       

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem                           

z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2018 rok.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  - Wiceprzewodniczący Klubu PiS  

Odniósł się do wypowiedzi przewodniczącego Śpiewaka – Dowbora. 

Wspomniał o budżecie miasta Gdańska w kwocie 3 mld zł. Powiedział                    

o dotacji dla samorządu z budżetu miasta i inwestycjach, których nie udało 

się zrealizować.  

 

Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA  - Wiceprzewodnicząca Klubu 

WdG 

Powiedziała, że klub uważa, że budżet został wykonany właściwie                              

i zagłosuje za.  

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
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Przytoczyła opinie komisji: KSiB, KPGiM, KZP, KSiŁP, KE, KRiPS, KKiP, 

KSIT, KZR pozytywne.   

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Podziękował wszystkim pracownikom, którzy pomogli przygotować 

rekomendacje dla sprawozdania, udostępniali dokumenty K. Rewizyjnej.   

 

Radny KACPER PŁAŻYŃSKI 

Odniósł się min. do kwestii podatkowych.  

  

Radna TERESA WASILEWSKA Wiceprzewodnicząca RMG 

Złożyła wniosek o zamknięcie listy mówców.  

 

Poddała pod głosowanie wniosek.  

 

za    -      21 
      przeciw    -        7 
      wstrzymało się   -        3  
       
               Rada Miasta Gdańska 
                      w głosowaniu p r z y j ę ł a  

  
 
Lista została zamknięta.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Wspomniał o sprzedaży GPEC.  
 
TERESA BLACHARSKA Skarbnik Miasta Gdańska  
Odniosła się do kwestii obniżenia stawki podatku PIT z 18% na 17%,                          
z możliwości korzystania przez młodych ze zwolnienia z  podatku do 26 
lat i wzrostu kosztów uzyskania przychodów. Dodała, że miasto straci na 
tym 120-130 mln złotych wpływów i martwi fakt, że rząd nie chce 
rozmawiać z samorządami na temat zrekompensowania utraty wpływów. 
A rząd powinien zwrócić uwagę na obniżanie się kondycji finansowej 
samorządów. Trudno będzie te wpływy nadrobić na przestrzeni kilku lat.                         
A są jeszcze nakładane dodatkowe zadania, związane ze wzrostem 
wynagrodzeń nauczycieli a nie mam mowy o wzroście subwencji dla 
samorządów.  
 
PIOTR KOWALCZUK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
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Powiedział o rosnących kosztach w edukacji, bieżące wydatki na oświatę 
to blisko mld zł.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Lista mówców została wyczerpana.  
 
 

PUNKT 8 
 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2018 rok (druk 209); 
 

TERESA BLACHARSKA Skarbnik Miasta Gdańska  
Przedstawiła projekt uchwały i opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Przestawił uchwałę 1/2019 Komisji Rewizyjnej RMG.   
 
Nie było głosów w dyskusji. Przystąpiono do głosowania.  
 

za    -      19 
      przeciw    -      11 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/211/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2018 rok 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu  
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PUNKT 9 
 
Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi 

Miasta Gdańska za 2018 rok (druk 214); 
 
 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Zreferował projekt uchwały.  
 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  
Przypomniał, że radni mają do czynienia z wyjątkową sytuacją, zarówno 
raport, sprawozdanie i absolutorium są swoistym raportem otwarcia 
rządów prezydent Dulkiewicz. A okres udzielenia absolutorium dotyczy 
okresy, gdy Gdańskiem rządził śp. Paweł Adamowicz. Dodał, że klub 
radnych KO jest za podjęciem uchwały ws. udzielenia absolutorium.  

Radny KACPER PŁAŻYŃSKI  
Przypomniał jeszcze raz argumenty, dlaczego klub radnych PiS będzie 
głosował przeciw udzieleniu absolutorium.  
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  
Odpowiedziała, że nie spodziewała się, że klub radnych PiS zagłosuje za 
udzieleniem absolutorium. 
 
PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Odniósł się do kwestii z zakresu retencji, mieszkalnictwa komunalnego, 
poruszanych przez radnego Płażyńskiego.  
 
PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Odniósł się do kwestii komunikacji miejskiej, poruszonej przez radnego 
Płażyńskiego.  
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA 
Powiedział, że klub Wszystko dla Gdańska jednogłośnie zagłosuje za 
absolutorium.  
 
Lista mówców została wyczerpana. Przystąpiono do głosowania.  
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za    -      19 
      przeciw    -      10 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/212/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Gdańska  
 

z dnia 27 czerwca 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu  

 

 

PUNKT 10 
 

Uchwały: 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska  (druk 237 + autopoprawka); 

 
EMILIA KOSIŃSKA Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
Przedstawiła projekt wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Opinia KSiB, KPGiM, KZP, KE, KRiPS, KKiT, KSiT, KZR  pozytywne. 
KSiŁP nie opiniowała. 

Głosów w dyskusji nie było, przystąpiono do głosowania.   

 

za    -      18 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -      10 
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               Rada Miasta Gdańska 
    w głosowaniu p r z y j ę ł a    

 

Uchwałę Nr XII/213/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu  

 

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2019 rok  (druk 238); 

 

EMILIA KOSIŃSKA Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
Przedstawiła projekt wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Opinia KSiB, KPGiM, KZP, KE, KRiPS, KKiT, KSiT, KZR  pozytywne. 
KSiŁP nie opiniowała. 
 

Głosów w dyskusji nie było, przystąpiono do głosowania.   

 

za    -      19 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        9 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XII/214/19 
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Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 
2019 rok   

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu  

 

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej 
„Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych poprzez połączenie 
Centrum Obsługi Placówek Oświatowych Nr 1 w Gdańsku i Zespołu 
Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz nadania jej 
statutu (druk 213); 

 

EMILIA KOSIŃSKA Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
Przedstawiła projekt wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Opinia KE, KSiB opinie pozytywne, Związek Nauczycielstwa Polskiego 
Zarząd Oddziału w Gdańsku nie zgłasza uwag.  
 

Głosów w dyskusji nie było, przystąpiono do głosowania.   

 

za    -      28 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/215/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej 
„gdańskiego Centrum Usług Wspólnych” poprzez połączenie Centrum 
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Obsługi Placówek Oświatowych Nr 1 w Gdańsku i Zespołu 
Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz nadania jej 

statutu  
 

z dnia 27 czerwca 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu  

 

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty 
skarbowej w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów                               
i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso (druk 239); 

 

EMILIA KOSIŃSKA Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
Przedstawiła projekt wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Opinia KSiB opinia pozytywna. 
 

Głosów w dyskusji nie było, przystąpiono do głosowania.   

 

za    -      27 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/216/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w 
drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów                                                         

i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso 
 

z dnia 27 czerwca 2019 r.  
 



33 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu  

 

 

5) w sprawie przyjęcia "Programu profilaktyki zakażeń wirusami  
brodawczaka ludzkiego (HPV) na terenie Gminy Miasta Gdańska 
na lata 2019 – 2021 (druk 242); 

 
PIOTR KOWALCZUK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Opinia KRiPS, KSiB opinie pozytywne.  
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA  
Podziękowała za tą uchwałę, komisja odnosiła się do niej merytorycznie 
przez kilka lat.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  
Powiedział, że już dekadę temu taki wniosek był zgłaszany do rady miasta.  
 
Radny ANDRZEJ SKIBA  
Podziękował tym, którzy swoją cegiełkę dołożyli do tego tematu,                           
dr Jackowi Teodorczykowi, prof. Piotrowi Czaudernie, byłym radnym,                     
a także obecnym radnym Piotrowi Gierszewskiemu i Kazimierzowi 
Koralewskiemu. 
 
Radny PIOTR GIERSZEWSKI Wiceprzewodniczący RMG 
Podziękował za tę uchwałę, wspomniał również o radnym Jacku 
Teodorczyku.  
 
Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  
Również wyraził swoje podziękowanie za tę uchwałę.  
 
PIOTR KOWALCZUK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przypomniał, że zwracał się z panią Dunajewską do ministra zdrowia                       
o wprowadzenie tego programu jako ogólnopolskiego, ale nie został on 
wprowadzony.   
 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  
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za    -      27 
      przeciw    -        1 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/217/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie przyjęcia "Programu profilaktyki zakażeń wirusami  
brodawczaka ludzkiego (HPV) na terenie Gminy Miasta Gdańska na lata 

2019 – 2021 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu  

 

 

6) w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gdańska w części             
(druk 230); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Przedstawiła projekt uchwały druk 230 zgodnie z uzasadnieniem.  

Poinformowała, że do projektu planu  wpłynęły trzy uwagi.                         

Radni Miasta Gdańska mieli możliwość zapoznania się z całym projektem 

uchwały przekazanym im drogą elektroniczną. 

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Opinia KZP, KSiB, KPGiM, KSiT, KZR opinie pozytywne.  
 
Radny ANDRZEJ SKIBA  
Podziękował za tą zmianę, zaapelował o poparcie tego projektu.  
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA  
Wspomniała o przedłużającym się remoncie torowiska.  
 
Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  
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Powiedział, że klub radnych KO popiera zmiany zawarte w uchwale.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Więcej głosów w dyskusji nie było. Na tym zakończono omawianie 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań                    
i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Gdańska w części.             
Przystąpiono do głosowania.  
 
 

za    -      26 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/218/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gdańska w części 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu  

 

 

7) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Łostowice rejon ulicy Podleckiego w mieście 
Gdańsku (druk 227); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Przedstawiła projekt uchwały druk 227 zgodnie z uzasadnieniem.  

Poinformowała, że do projektu planu  nie wpłynęły żadne uwagi.                         

Radni Miasta Gdańska mieli możliwość zapoznania się z całym projektem 

uchwały przekazanym im drogą elektroniczną. 

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
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Opinia KZP opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie było. Na tym 
zakończono omawianie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Łostowice rejon 
ulicy Podleckiego w mieście Gdańsku. Przystąpiono do głosowania.  
 

za    -      27  
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/219/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Łostowice rejon ulicy Podleckiego w mieście Gdańsku 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu  
 

 
8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Nowy Port rejon ulicy Oliwskiej 
i dawnego dworca kolejowego Nowy Port w mieście Gdańsku                    
(druk 220); 

 
  
EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
  
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Opinia KZP opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono 
do głosowania.  
 

za    -      27  
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
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               Rada Miasta Gdańska 
    w głosowaniu p r z y j ę ł a    

 

Uchwałę Nr XII/220/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Nowy Port rejon ulicy Oliwskiej                         

i dawnego dworca kolejowego Nowy Port w mieście Gdańsku  

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu  

 

9) w sprawie przystąpienia do sporządzenie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Nowy Port rejon ulicy Wyzwolenia 
41 w mieście Gdańsku (druk 232); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
  
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Opinia KZP opinia pozytywna. Przystąpiono do głosowania.  
 
 

za    -      27  
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/221/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Nowy Port rejon ulicy Wyzwolenia 41 

w mieście Gdańsku  

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu  

 
 

10) w sprawie przystąpienia do sporządzenie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Nowy Port rejon ulicy Wilków 
Morskich w mieście Gdańsku (druk 233); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
  
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Opinia KZP opinia pozytywna. Przystąpiono do głosowania.  
 
Radny ANDRZEJ SKIBA  
Spytał, do kiedy rada dzielnicy miała czas żeby wyrazić swoje stanowisko, 
ponieważ w 3 sprawach dotyczących Nowego Portu brak jest stanowiska 
rady dzielnicy. 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Odpowiedziała, że rada dzielnicy zawsze ma 30 dni na zajęcie 
stanowiska. BRG zawsze odpowiednio wcześniej wysyła projekt uchwały.   
 
Radna  BEATA DUNAJEWSKA  
Powiedziała, że te trzy uchwały traktuje pakietowo, jest to szansa na 
rozwój Nowego Portu, przy okazji rewitalizacji. Spytała, jak długo potrwają 
prace przygotowujące ten plan.  
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Odpowiedziała, że każdy z tych planów prawdopodobnie będzie 
procedowany około 2 lat. Tak wygląda obecnie procedura, wydłużyła się 
obecnie ze względu na rozbudowaną partycypację społeczną.  
Dodała, że oficjalnego stanowiska rady w formie uchwały BRG nie 
otrzymało.  
 
Lista mówców została wyczerpana. Przystąpiono do głosowania.  
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za    -      28  
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XII/222/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Nowy Port rejon ulicy Wilków 

Morskich w mieście Gdańsku  

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu  
 

 

11) w sprawie wyrażenia woli zawarcia z Gminą Miasta Sopotu 
porozumienia w sprawie współpracy w zakresie sporządzenia 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego rejonu hali 
widowiskowo-sportowej przy Placu Dwóch Miast (druk 234); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
  
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Opinia KZP opinia pozytywna. Przystąpiono do głosowania.  
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA  
Spytała, gdzie jest radny Płażyński.  
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Odpowiedziała, że jest w tej chwili w telewizji.  

 
Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  
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za    -      28  
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/223/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia woli zawarcia z Gminą Miasta Sopotu 
porozumienia w sprawie współpracy w zakresie sporządzenia 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego rejonu hali 
widowiskowo-sportowej przy Placu Dwóch Miast 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu  

 

11A)  w sprawie zaliczenia ulic: Olimpijskiej, Wacława Kłoczkowskiego, 

Alfonsa Flisykowskiego, Granitowej, Perłowej, Kadmowej, Józefa Unruga, 

Człuchowskiej, Stanisława Dąbka, Morenowe Wzgórze, Królewskie 

Wzgórze, Jana Karskiego i Księdza Józefa Tischnera do kategorii dróg 

gminnych (druk 253); 

 

Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  
 

za    -      28  
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwałę Nr XII/224/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie zaliczenia ulic: Olimpijskiej, Wacława Kłoczkowskiego, 
Alfonsa Flisykowskiego, Granitowej, Perłowej, Kadmowej, Józefa 
Unruga, Człuchowskiej, Stanisława Dąbka, Morenowe Wzgórze, 

Królewskie Wzgórze, Jana Karskiego i Księdza Józefa Tischnera do 
kategorii dróg gminnych 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu  

 

12) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym 
kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska 
działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa Społecznego 
"Motława" Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością                                                    
z siedzibą w Gdańsku (druk 215); 

 
PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Opinie KPGiM, KSiB opinie pozytywne.  
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  
 

za    -      28  
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XII/225/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej 
pod firmą Towarzystwo Budownictwa Społecznego "Motława" Spółka                   

z ograniczoną odpowiedzialnością                                                                                  
z siedzibą w Gdańsku 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu  

 
13) zmieniająca uchwałę Nr LIII/1544/18 Rady Miasta Gdańska                      

z dnia 24 maja 2018r. w sprawie określenia maksymalnej liczby 
zezwoleń na sprzedaż poszczególnych rodzajów napojów 
alkoholowych, przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży jak 
i poza miejscem sprzedaży dla terenu miasta Gdańska                                                  
(druk 235); 

 
ŁUKASZ KŁOS  Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej  
Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
KPGiM, KSiŁP, KRiPS opinie pozytywne.  
 

Radny PIOTR GIERSZEWSKI Wiceprzewodniczący RMG 
Powiedział, że to są trudne uchwały, jest to dylemat, jak ograniczać 
dostępność, poprzez zwiększanie ilości punktów. Dodał, że wniósł 
zastrzeżenia do uzasadnienia tej uchwały, nie ma tam zdania jak 
zagłosowała komisja ds. rozwiązywania problemów alkoholowych                         
w Gdańsku a one powinny być w uzasadnieniu. Powiedział o swoich 
innych uwagach do uzasadnienia. Dodał, że wstrzyma się w głosowaniu.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Odpowiedziała, że uzasadnienie nie jest częścią uchwały, a głosowanie 
dotyczy samego aktu prawnego, czyli uchwały.  
 
Radny ROMUALD PLEWA  
Powiedział, że pan dyrektor nie wskazał, jakie są stanowiska rad dzielnic.  
 
ŁUKASZ KŁOS  Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej  
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Powiedział, w jaki sposób opiniowała ten projekt komisja ds. 
rozwiązywania problemów alkoholowych: 8 głosów za, 5 przeciw,                             
6 wstrzymujących. Do rad dzielnic projekt został wysłany 15 maja, 
otrzymano 7 zwrotnych odpowiedzi: 4 pozytywne, 3 negatywne.  
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA  
Poprosił o myślenie z perspektywy radnego miasta a nie już dzielnicy.   
 
Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA  
Powiedziała, że cieszy się z tego projektu uchwały, tym torem inne miasta.  
 
Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI  
Powiedział, że ta uchwała to krok w dobrym kierunku. 
 
Radny PRZEMYSŁAW RYŚ  
Dodał, że zwiększanie limitów dotyczy gastronomii.  
 
Radny PIOTR GIERSZEWSKI Wiceprzewodniczący RMG 
Po raz kolejny odniósł się do uzasadnienia do uchwały.  
 
Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  
Podsumował dyskusję. Wspomniał znowu o roli uzasadnienia do uchwały.  
 

Radna JOANNA CABAJ  
Nadmieniła, że żadne z głosów nie odnosił się do osób, które mają 
problem alkoholowy.   
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA  
Odpowiedziała, że radni odnosili się do tej kwestii na komisji, na której 
radnej Cabaj nie było.  
 
ŁUKASZ KŁOS  Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej  
Odpowiedział, że rady dzielnic, które pozytywnie zaopiniowały ten projekt, 
to Aniołki, VII Dwór, Krakowiec, Stogi i Ujeścisko – Łostowice. 
Negatywnie: Wrzeszcz Górny, Osowa, Wzgórze Mickiewicza.  

Lista mówców został wyczerpana. Przystąpiono do głosowania.  
 

za    -      18  
      przeciw    -        2 
      wstrzymało się   -        8 
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               Rada Miasta Gdańska 
    w głosowaniu p r z y j ę ł a    

 

Uchwałę Nr XII/226/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę Nr LIII/1544/18 Rady Miasta Gdańska                      
z dnia 24 maja 2018r. w sprawie określenia maksymalnej liczby 

zezwoleń na sprzedaż poszczególnych rodzajów napojów alkoholowych, 
przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży jak i poza miejscem 

sprzedaży dla terenu miasta Gdańska                                                   

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu  

 

14) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 
ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na 
terenie Miasta Gdańska, ustalenia stawek opłat za postój pojazdów 
samochodowych w tej strefie oraz ustalenia sposobu pobierania opłat 
(druk 236); 

 

TOMASZ WAWRZONEK Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu 
Dróg i Zieleni  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
KPGiM, KSiB, KZR opinie pozytywne.  
 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  

 

za    -      25  
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        2 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwałę Nr XII/227/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia 
strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie Miasta 
Gdańska, ustalenia stawek opłat za postój pojazdów samochodowych                 

w tej strefie oraz ustalenia sposobu pobierania opłat 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu  

 

15) w sprawie nadania nowego Statutu miejskiej instytucji kultury 
pod nazwą Gdański Archipelag Kultury (druk 228); 

 

BARBARA FRYDRYCH Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
KKiP opinia pozytywna.  
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  

 

za    -      27  
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/228/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie nadania nowego Statutu miejskiej instytucji kultury pod nazwą 
Gdański Archipelag Kultury 
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z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu  

 
 

16) w sprawie udzielenia w roku 2019 dotacji celowych na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 
(druk 229); 
 

JANUSZ TARNACKI Zastępca Miejskiego Konserwatora Zabytków  
Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
KKiP, KSiB opinie pozytywne. 
 
Radna ANNA GOLĘDZINOWSKA  
Spytała o dotację dla dawnej siedziby Polonii Gdańskiej przy                                          
ul. Orzeszkowej 2.  
 
JANUSZ TARNACKI Zastępca Miejskiego Konserwatora Zabytków  
Odpowiedział, że ten budynek znajduje się w fatalnym stanie technicznym, 
jest to już druga dotacja dla niego.  
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  

 

za    -      28 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/229/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie udzielenia w roku 2019 dotacji celowych na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 
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z dnia 27 czerwca 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 25 do protokołu 

       
 

17) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Gminie Kolbudy                        
w 2019 roku pomocy finansowej w formie dotacji celowej na budowę 
obiektu szkolnego w Kowalach (druk 221); 

 
MARCIN DAWIDOWSKI Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Opinie KE, KSiB pozytywne.  
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  

 

za    -      28 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/230/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Gminie Kolbudy                        
w 2019 roku pomocy finansowej w formie dotacji celowej na budowę 

obiektu szkolnego w Kowalach 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 26 do protokołu 

       
 
       

18) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
zasad taryfowych, cen za przejazdy środkami gminnego transportu 
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zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i opłat 
manipulacyjnych (druk 181 + dwie autopoprawki); 

 
Radny KACPER PŁAŻYŃSKI  
Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
KPGiM, KSiB, KRiPS opinie negatywne, Metropolitalny Związek 
Komunikacyjny Zatoki Gdańskiej – jednogłośnie odrzucona.  
 
Radny JAN PERUCKI 
Powiedział, że jest to szlachetna propozycja, jednak w obecnej sytuacji 
priorytetem miasta Gdańska jest bilet metropolitalny, również jest to 
priorytet innych gmin metropolii. Dodał, że zagłosuje przeciw.  
 
Radna ANNA GOLĘDZINOWSKA  
Powiedziała o potrzebach ludzi z niepełnosprawnościami. Zaproponowała 
najpierw uporządkowanie kwestii taryfowych.  
 
Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA  
Powiedziała, że ma problem z tą uchwałą, skutki tej uchwały będą 
obowiązywały w kolejnych latach. Dodała, że wszystkie komisje opiniujące 
ją zaopiniowały ją negatywnie, jak również Związek Metropolitalny Zatoki 
Gdańskiej. Wskazała, że jej zdaniem skutki finansowego obciążenia tej 
uchwały dla budżetu miasta są nierzetelne, są niedoszacowane. 
Powiedziała, że sama idea jest szlachetna, ale zaproponowała by klub PiS 
zawnioskował do posłów PiS by tą kwestie uregulować ustawowo, a jej 
koszty opłacać z budżetu państwa.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI   
Wspomniał o 21 tezach samorządowych. Dodał, że sporo z osób 
uprawnionych do tych bezpłatnych przejazdów pewnie z nich nie 
skorzysta, stąd wyliczenia są hipotetyczne.  
 
Radny ANDRZEJ SKIBA  
Powiedział, że jego zdaniem radni PiS są pomijani w relacji z sesji na 
stronie gdansk.pl. Poprosił, żeby miejski portal rzetelnie przedstawiał 
informacje. Poprosił o poparcie postulatów dla niepełnosprawnych                              
i bohaterów opozycji antykomunistycznej.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Odniosła się do zarzutów pod adresem portalu gdansk.pl. Poprosiła 
radnego Skibę o mówienie wolniej. Relację pisemną spisuje jedna osoba, 
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często nie jest w stanie zapisać wszystkiego, o czym radni w danym 
momencie mówią. Poprosiła gdansk.pl o zamieszczanie wypowiedzi 
radnego Skiby.  
Radny KACPER PŁAŻYŃSKI  
Odpowiedział na wypowiedź radnej Czerniewskiej.  
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA  
Odniosła się do solidarności w kwestii nie głosowania radnych PiS za 
uchwałami np. inwestycyjnymi.  
 
Radny ANDRZEJ STELMASIEWICZ  
Złożył wniosek o zamknięcie listy mówców.  
 
Poddano pod głosowanie:  
 

za    -      20 
      przeciw    -        7 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Radny ROMUALD PLEWA  
Powiedział, że bilet metropolitalny do dość odległa przyszłość. Ponownie 
odniósł się do relacji pisemnej sporządzanej z sesji przez gdansk.pl.  
 
Radny ANDRZEJ SKIBA  
Zwrócił się z apelem do wszystkich radnych, którzy poparli ustanowienie 
roku 2019 rokiem wolności i solidarności o poparcie tego projektu, 
ponieważ jest to projekt w duchu solidarystycznym.   
 
PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
Powiedział, że propozycja radnych PiS jest bardzo szlachetna. Odniósł się 
do skutków finansowych tej uchwały, do biletu metropolitalnego. Pokazał 
prezentację dot. ulgi bezpłatnej dla dzieci i młodzieży w innych gminach.  
 
Radny KACPER PŁAŻYŃSKI  
Odniósł się do głosów radnych.  
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  

za    -      12 
      przeciw    -      18 
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      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu nie p r z y j ę ł a    
 

19) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen 
za przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego oraz 
wysokości opłat dodatkowych i opłat manipulacyjnych (druk 240); 

 

SEBASTIAN ZOMKOWSKI Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego  
Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
KPGiM, KSiB, KE, KRiPS opinie pozytywne, Ogólnopolskie Porozumienie 
Zw. Zawodowych Woj. Pom. – akceptacja projektu uchwały, Zarząd 
Regionu Gdańskiego NSZZ „Solidarność” – opinia pozytywna.  

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  

 

za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/231/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen za 
przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości 

opłat dodatkowych i opłat manipulacyjnych 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 27 do protokołu 
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20) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody (druk 223); 
 

MACIEJ LOREK Dyrektor Wydziału Środowiska  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
KZR opinia pozytywna.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  

 

za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/232/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 28 do protokołu 

       
 

 

21) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody (druk 224); 
 

MACIEJ LOREK Dyrektor Wydziału Środowiska  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
KZR opinia pozytywna.   
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Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  

 

za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/233/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 29 do protokołu 

       
 

22) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody (druk 225); 
 

MACIEJ LOREK Dyrektor Wydziału Środowiska  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
KZR opinia pozytywna.  
  
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  

 

za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwałę Nr XII/234/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do protokołu 

       
 

23) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody (druk 226); 
 

MACIEJ LOREK Dyrektor Wydziału Środowiska  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
KZR opinia pozytywna.  
  
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  

 

za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/235/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 31 do protokołu 

       
 

24) w sprawie wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego 
(druk 216); 

 
PIOTR KOWALCZUK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
KRiPS opinia pozytywna.  
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  

 

za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/236/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 32 do protokołu 

       
 

26) w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym w 
publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę Miasta 
Gdańska w czasie przekraczającym wymiar zajęć podstawy 
programowej wychowania przedszkolnego (druk 231); 

 
PIOTR KOWALCZUK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
KE, KSiB opinie pozytywne.  
 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  

 

za    -      28 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        2 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XII/237/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 
dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznych 

przedszkolach prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska w czasie 
przekraczającym wymiar zajęć podstawy programowej wychowania 

przedszkolnego 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 33 do protokołu 

       
27) w sprawie uchwalenia "Miejskiego programu zapobiegania 

przestępczości oraz porządku publicznego i bezpieczeństwa 
obywateli na lata 2019 - 2021" (druk 241); 

 

JOANNA PIŃSKA Dyrektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego   
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
KSiŁP, KSiB opinie pozytywne.  
 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  
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za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/238/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie uchwalenia "Miejskiego programu zapobiegania 
przestępczości oraz porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli 

na lata 2019 - 2021" 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 34 do protokołu 

 

 

28) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu Rady 
Miasta Gdańska (druk 251);    

 

Radny BOGDAN OLESZEK   
Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Prezydent Miasta Gdańska nie wnosi uwag.    
 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  

 

za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwałę Nr XII/239/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu Rady Miasta 
Gdańska  

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 35 do protokołu 

 

 

29) w sprawie powołania Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na 

ławników do sądów powszechnych na kadencję 2020-2023 (druk 252);  

 
Radny BOGDAN OLESZEK   
Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG  
Prezydent Miasta Gdańska nie wnosi uwag.  Spytała kandydatów czy 
wyrażają zgodę na pracę w zespole.  
 
Kandydaci wyrazili zgodę.  
 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  

 

za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XII/240/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie powołania Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na 
ławników do sądów powszechnych na kadencję 2020-2023 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 36 do protokołu 

 

30) w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Szkoły Podstawowej nr 83 

w Gdańsku (druk 243);  

 
Radny ANDRZEJ SKIBA  
Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  

 

za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XII/241/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Szkoły Podstawowej nr 83                
w Gdańsku  

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 37 do protokołu 

 

 31) w sprawie rozpatrzenia wniosku w przedmiocie zawiadomienia                                            

o możliwości popełnienia przestępstwa poprzez narażenie Miasta 

Gdańska na szkodę  w wielkich rozmiarach (druk 244);  
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Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  
 

za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XII/242/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie rozpatrzenia wniosku w przedmiocie zawiadomienia                          
o możliwości popełnienia przestępstwa poprzez narażenie Miasta 

Gdańska na szkodę w wielkich rozmiarach 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 38 do protokołu 

 

32) w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Gdańska                                           

(druk 245);        

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  
 

za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwałę Nr XII/243/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Gdańska  

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 39 do protokołu 

 

33) w sprawie rozpatrzenia wniosku w przedmiocie stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu osoby pełniącej funkcję Prezydenta Miasta 

Gdańska (druk 246); 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  
 

za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/244/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie rozpatrzenia wniosku  w przedmiocie stwierdzenia 
wygaśnięcia mandatu osoby pełniącej funkcję Prezydenta Miasta 

Gdańska 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 40 do protokołu 
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34) w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego usunięcia pomnika ks. 

Henryka Jankowskiego (druk 247);   

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  
 

za    -      30   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XII/245/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie rozpatrzenia wniosku  dotyczącego usunięcia pomnika ks. 
Henryka Jankowskiego 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 41 do protokołu 

 

 

35) w sprawie rozpatrzenia wniosku o przywrócenie do pracy                                 

(druk 248);  

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  
 

za    -      31   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 



62 
 

 

Uchwałę Nr XII/246/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie rozpatrzenia wniosku  o przywrócenie do pracy 

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 42 do protokołu 

36) w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego organizacji ruchu na                  

ul. Jasieńskiej  w Gdańsku (druk 249);   

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  
 

za    -      31   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XII/247/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego organizacji ruchu na                       
ul. Jasieńskiej w Gdańsku  

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 43 do protokołu 

37) w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Gdańska                     

(druk 250);   
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Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.  
 

za    -      30   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XII/248/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Gdańska  

 
z dnia 27 czerwca 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 44 do protokołu 

 

PUNKT 11 

 

INTERPELACJE 

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  
Zwrócił się do prezydenta Grzelaka ws. odpowiedzi uzyskanej na swoją 
interpelację.  
 
Radna ELŻBIETA STRZELCZYK  
Powiedziała, że pod koniec maja złożyła interpelację ws. możliwości 
zagospodarowania pasa nadmorskiego, tzn. niezagospodarowanej części 
Parku Reagana. Zwróciła uwagę na to, że to jest interpelacja, w sprawie 
której będzie składany ponad podziałami wniosek o taką możliwość.  
 
Radny KACPER PŁAŻYŃSKI  
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Odniósł się do uchwały ws. bonu żłobkowego. Poprosił prezydenta 
Kowalczuka o przedstawienie na sesji sierpniowej informacji ws. czy 
doszło do podwyżek cen w żłobkach.  
Odniósł się też do kwestii roweru Mevo, poprosił o informację na kolejnej 
sesji.  
 

PUNKT 11 

 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 

 
 
Radna ANNA GOLĘDZINOWSKA  
Powiedziała, że właśnie otrzymała podziękowanie od autorki jednego                       
z wniosków dot. ustanowienia pomnika przyrody.   
 
Radny ANDRZEJ STELMASIEWICZ  
Zaapelował do radnych o lobbowanie za ustawą metropolitalną, większą 
dyscyplinę wypowiedzi. Odniósł się do wpisu radnego Rabendy 
zamieszczonej na twitterze a dot. sztuki współczesnej.  
 
Radny ROMUALD PLEWA  
Zaprosił prezydenta Grzelaka na najbliższą sesję rady dzielnicy Wrzeszcz 
Górny.  
 
PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Powiedział, że niestety 4 lipca na ww. sesji rady dzielnicy nie będzie                              
z powodu urlopu.   
 
Radny ANDRZEJ SKIBA  
Odniósł się do kwestii robót w ciągu pieszo-rowerowym na Alei Hallera, 
poprosił o wsparcie w kwestii bezpieczeństwa tam radnego Śpiewaka – 
Dowbora i prezydenta Grzelaka.  
 
Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  
Poprosił prezydenta Grzelaka o informację, jak wyglądają możliwości, 
które przedstawia radny Skiba, ponieważ przedstawia pozornie prostą 
receptę wzięcia puszki farby i pomalowania białej linii pośrodku nowo 
wyremontowanego traktu dla pieszych i rowerzystów. Ale pytanie, czy 
faktycznie poprawi to bezpieczeństwo?   
 
PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
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Potwierdził, że odpowiedź udzielona radnemu Skibie jest oparta                           
o  doświadczenie i praktyki projektowania tego typu rozwiązań. Dodał, że 
jeszcze raz zostanie to przeanalizowane.  
 
Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR   
Zaproponował, aby GZDiZ mógł się z radną dzielnicy Brzeźno 
skontaktować w tej sprawie, może zorganizować spotkanie, gdzie 
zostanie to wytłumaczone.  
 
Radny KACPER PŁAŻYŃSKI  
Spytał prezydenta Borawskiego o wiadukt przy ulicy Okopowej.  
 
PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydent Miasta Gdańska  
Odpowiedział, że ani remonty ani inwestycje nie są pod jego 
bezpośrednim nadzorem, są one w gestii prezydenta Aleksandrowicza,                   
a bieżące zarządzanie drogami w gestii prezydenta Grzelaka. Powiedział, 
że zostanie to jutro sprawdzone i  radny otrzyma odpowiedź.  
 
Radny ANDRZEJ SKIBA  
Zaprosił na jutrzejsze spotkanie z mieszkańcami i Rowerową Metropolią.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  
Odniósł się do sytuacji mieszkańców na ulicy Zaroślak 7, zwrócił się do 
prezydenta Grzelaka. Powiedział, że obiecana interwencja prezydenta 
Grzelaka nie doszła do skutku.  
 
Lista mówców została wyczerpana.  
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PUNKT 13 

 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 

 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Zamknęła obrady sesji.  

 

Obrady zakończono o godzinie 21:45. 

 

Przewodnicząca 
Rady Miasta Gdańska 

 
 

Agnieszka Owczarczak 
 

 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła 

na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
starszy inspektor BRMG  
Anna Ferlin 


